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Pedagogická fakulta MU                                 Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2019/2020  

Č. j.: MU-IS/48907/2020/1126209/PdF-1 

 

Zápis z 3. zasedání AS PdF MU  

ze dne úterý 4. února 2020  

(od 14:00, zasedací místnost děkanátu, Poříčí 7) 

 

Přítomni:     

Komora akademických pracovníků:   

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   

Mgr. Helena Durnová, Ph.D.    

Mgr. Iva Frýzová    

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

PhDr. Hana Peloušková, Ph.D. 

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D.    

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D.  

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

 

Studentská komora:     

Bc. Tereza Břicháčková 

Bc. et Bc. Eliška Hegerová 

Bc. Petr Ostrý 

Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová 

Terezie Otrubová 

Bc. Veronika Pšenáková 

Mgr. František Trapl 

Mgr. Ondřej Zabloudil Pechník 

 

 

(přítomno celkem 19 senátorek a senátorů)

 

Omluveni:  

Mgr. Lucie Honzírková 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D.  

 

Nepřítomni: 

Bc. Dan Vykoukal 

 

Hosté: 

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D. – děkan  

PhDr. David Kroča, Ph.D. – proděkan pro magisterské studium a záležitosti studentů 

prof. PhDr. Mgr. Tomáš Janík, Ph.D. – proděkan pro výzkum a akademické záležitosti 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. – proděkanka pro rozvoj a vnější vztahy 

PhDr. Mgr. Helena Vaďurová, Ph.D. – proděkanka pro kvalitu a strategii 

Mgr. Bc. Daniela Němcová – tajemnice 

Ing. Eduard Hofmann – ekonom analytik 

Mgr. Jan Šplíchal – vedoucí sekretariátu děkana 

Mgr. Martina Lužná – koordinátorka pro kvalitu 

Zapisovatel:  

Karel Doleček 
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Návrh programu zasedání senátu: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 2. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2019/2020 

3. Schválení Podmínek a kritérií pro přijetí v doktorských studijních programech pro akad. 

rok 2020/2021 

4. Schválení návrhu na udělení výjimky k převodu zůstatku rozpočtu KRJL do následujícího  

rozpočtového období r. 2020 

5. Volba nového člena/členky Komise pro záležitosti doktorského studia 

6. Informace o přípravě rozpočtu PdF MU na rok 2020 

7. Návrh úprav volebního systému do AS PdF 

8. Různé  
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1) Schválení programu zasedání 

Předseda Akademického senátu PdF MU M. Adam uvítal přítomné senátory, senátorky a 

hosty a zahájil 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. Jednání bylo 

zahájeno jako usnášení schopné v počtu 17 senátorů a senátorek. 

Předseda poděkoval Informační komisi za uspořádání setkání zástupců Akademických 

senátů v listopadu 2019.  

Informoval o rezignaci senátorky Mariany Ondruškové ze zdravotních důvodů a představil 

náhradníka Petra Ostrého. 

Jako skrutátory pro dané zasedání navrhl předseda Adam senátorku Poučovou a senátora 

Trapla, kteří s návrhem souhlasili; jiné návrhy nebyly podány.  

 

AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 3. zasedání v akademickém roce 2019/2020: 

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D. a Mgr. František Trapl. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Předseda Adam: představil program jednání, který byl rozeslán a zveřejněn v IS v řádném 

termínu. Nebyly vzneseny připomínky. 

 

AS PdF MU schvaluje program 3. zasedání v akademickém roce 2019/2020 v předloženém 

znění. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

2) Schválení zápisu z 2. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 
Předseda Adam: neobdržel před zasedáním žádné připomínky k zápisu a ani na místě 

žádné nebyly předneseny.  

 

AS PdF MU schvaluje zápis z 2. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

3) Schválení Podmínek a kritérií pro přijetí v doktorských studijních programech pro 

akademický rok 2020/2021 
Předseda Adam: předal slovo proděkanu T. Janíkovi. 

Proděkan T. Janík: materiál byl projednán s Komisí pro záležitosti doktorského studia, 

jejich připomínky byly akceptovány. Materiál obsahuje náležitosti přihlášky i specifikace 

zkoušky do DSP. Dnes byla ještě doplněna váha tří částí zkoušky, v souladu se standardy 

MU. Harmonogram ukazuje, že počítáme s přijímacím řízením v každém semestru. Stanovili 

jsme maximální počet přijatých na 10 v každém jednotlivém programu, pokud nám nebude 

bránit kapacita školitelů. 

Senátor Vrubel: na základě jakého klíče se budou přijatí přerozdělovat, pokud někde bude 

jenom jeden školitel  

Proděkan T. Janík: máme DSP, které se rozkládají mezi více pracovišť, 2-4 pracoviště. 

Deset do DSP se tak může rozložit přes více pracovišť a tím i školitelů. Ale stále platí 

omezení na školitele, které je zásadní.  

Senátor Vrubel: myslel to tak, pokud bude mít DSP kapacity na více než 10, zda je může 

přijmout.  

Mgr. Lužná: maximální počet je určen zákonem, ten ale nemusí být naplněn.  
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Děkan Němec: zveřejňovat maximální číslo nám přikazuje zákon u všech studijních 

programů. Za normálních okolností jej nastavujeme tak, že jej nikdy nenaplníme. Deset 

doktorandů do každého programu, každý semestr je takové číslo, že tolik zájemců se nikdy 

ani nehlásilo.  

Proděkan T. Janík: v případě potřeby lze také nastavit jistou výběrovost mezi zájemci už 

na vstupu.  

Předseda Adam: ale přestupy mezi obory / katedrami tedy nejsou možné? 

Proděkan T. Janík: ne, nejsou.  

Senátorka Frýzová: nechybí v dokumentu programová rada? 

Mgr. Lužná: doktorské studijní obory a programy nemají programové rady, ty se týkají jen 

bakalářských a magisterských SP. 

 

AS PdF MU schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí v doktorských studijních programech 

pro akad. rok 2020/2021. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

4) Schválení návrhu na udělení výjimky k převodu zůstatku rozpočtu KRJL do 

následujícího rozpočtového období r. 2020 

Předseda Adam: předal slovo proděkance Koryčánkové, vedoucí katedry. 

Proděkana Koryčánková: už tuto žádost podává potřetí, skrze historické nahromadění 

prostředků. Každoročně se jej daří snižovat, příští rok už by to nemělo být potřeba. 

Předseda Adam: připomenul relevantní legislativu: „pracoviště mohou do dalšího 

rozpočtového období převést nejvýše 15%, nebo 600 000, z dotace přidělené pracovišti v 

rámci rozpočtu na daný rok na zakázce 1111. Zbylé ušetřené prostředky jsou převedeny do 

celofakultního FPP. Výjimku schvaluje děkan fakulty po projednání v AS PdF MU“. Požádal 

předsedu Ekonomické komise o stanovisko EK. 

Senátor Vrubel: Ekonomická komise jednomyslně podpořila tento návrh. 

 

AS PdF MU souhlasí, v souladu s čl. 9 Pravidel sestavování rozpočtu PdF MU pro rok 

2019, s převodem finančních prostředků ve výši, která přesahuje povolený limit pro převod 

prostředků do roku 2020, a to u Katedry ruského jazyka a literatury. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

5) Volba nového člena/členky Komise pro záležitosti doktorského studia 
Předseda Adam: uvolnilo se místo v Komisi pro záležitosti doktorského studia, protože 

senátor František Ostrý ukončil svůj mandát. Předsedkyně komise senátorka Sedláková po 

konzultaci s proděkanem T. Janíkem (v nepřítomnosti) podala návrh na novou členku této 

komise, Mgr. Janu Ovčáčkovou (ta se senátu osobně představila: zastupuje katedru Výtvarné 

výchovy, studuje Teorii výtvarné a galerijní pedagogiky). Osobní zájem vidí v tom, že 

nabídne své katedře vhled záležitostí komise, který doposud neměla.  

Další návrhy na kandidáty nebyly vzneseny.  

Předseda Adam: požádal skrutátory o provedení tajné volby.  

 

Volební komise vydala 17 hlasovacích lístků. 

Bylo odevzdáno 17 hlasovacích lístků a 17 jich bylo platných. 
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Mgr. Jana Ovčáčková: 16 hlasů 

 

AS PdF MU zvolil Mgr. Janu Ovčáčkovou za členku Komise pro záležitosti doktorského 

studia.  

 

6) Informace o přípravě rozpočtu PdF MU na rok 2020 

Předseda Adam: bod, který by měl poprvé představit základní obrysy plánovaného 

rozpočtu. Hlavní schvalování pravidel by mělo přijít v březnu a především dubnu 2020. 

Zatím nemáme z rektorátu k dispozici čísla, od kterých se bude náš rozpočet odvíjet, 

modelujeme tedy zatím se starými daty. EK se sešla s vedením fakulty a navrhla několik 

změn. 

Děkan Němec: diskutovali jsme dva hlavní principy. Mírně posílit ukazatel K (indikátory 

kvality, publikační výstupy, mobility). Tento ukazatel nebude vstupovat do konsolidace 

mezi katedrami. Do kompenzací nebudou vstupovat všechna pracoviště, ale jen ta, která se 

budou pohybovat v určitém rozptylu. Připravili jsme simulace, které ukazují, že by to bylo 

možné. Čekáme na výsledky z rektorátu ohledně dat pro tento rok, první avízo dává naději, 

že dojde k růstu. Čekají nás ale významné investice v rámci projektů. Prostředky na 

výstavbu menzy dostaneme od státu a od MU, ale přes milion Kč zaplatí fakulta na 

projektové dokumentaci. Podobně pak u projektové přípravy při přestavbě tělocvičny na 

Poříčí 31. Má se také rušit projekt F, který nám přispíval v minulých letech. Dostaneme 

něco z projektu P – společenská prospěšnost. Byl by rád, aby mzdy akademiků meziročně 

rostly, daří se nám posouvat k průměru univerzity. Připravili vstupní data za jednotlivá 

pracoviště. Dále představí, jak uvažují nad změnami v rozdělování Institucionální podpory.   

 

Přichází senátor Zabloudil Pechník, přítomno je 18 senátorů a senátorek. 

 

Mgr. Hofmann (ekonomické oddělení): představil základních vstupních parametrů pro 

tvorbu rozpočtu v následujícím roce. 

Proděkan T. Janík: navazuje na indikátory dělení institucionální podpory představené na 

minulém zasedání. Plánovaná změkčení ve fakultní metodice – započítává Web of Science i 

SCOPUS. Chceme započítat i kvartily 3 a 4 v hodnocení v obou databázích. V tomto roce 

nastal 20% nárůst IP. 20 % z tohoto nárůstů se má rozdělovat na základě částky, kterou 

katedry získaly na grantech GAČR a TAČR, zbylých 80 % na základě publikačního výkonu. 

Z těchto 80 % znovu 20 % bude rozděleno dle metodiky M17+. 

Děkan Němec: těch 20% je zhruba 800 milionů, které se takto budou rozdělovat. Ta částka 

na základě M17+ je zhruba 4-5 milionů, přikračujeme k tomu, abychom hleděli do 

budoucnosti, a nejen žili z minulosti. V následujících letech by se poměr M17+ postupně 

zvyšoval. 

Předseda Adam: jakou formou se o tomto dozví katedry? 

Proděkan T. Janík: to, co jsme tu představili, máme v konkrétnějších obrysech sepsáno, 

katedrám to poskytneme. V budoucnu by se to mělo promítnout do děkanské směrnice.   

Děkan Němec: materiál poskytneme katederním koordinátorům. Dále to předneseme na 

poradě vedení  

Senátor Vrubel: rád by tento materiál probral ještě na EK. Budou zahrnuty i mezinárodní 

výzkumné projekty? 

Proděkan T. Janík: jsou tam zahrnuty H2020, ERC a COST projekty, kopíruje to 

rektorátní zadání.  

Senátor Vrubel: co se týká časopisů, nemůžeme zohledňovat i kvalitní české časopisy? 

Pedagogická fakulta by měla komunikovat i se svými absolventy, ale ti si zahraniční článek 

spíše nepřečtou.  
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Proděkan T. Janík: s mnoha z nich počítáme, protože jsou zahrnuty do WoS, nebo jsou na 

cestě do WoS či SCOPUS. 

Děkan Němec: nechceme vnitřně říkat, co ocenit a co neocenit, tím, že bychom vybírali 

časopisy mimo databáze. Máme tu metodiku M17+, se kterou se musíme učit pracovat, i 

kdybychom s ní nesouhlasili.  

Proděkan T. Janík: relevance nedatabázovaných časopisů zůstává jinde, například 

v doktorském studiu nebo v akreditačních řízeních SP.   

 

Odchází senátorka Szabó Lenhartová, přítomno je 17 senátorů a senátorek. 

 

AS PdF MU projednal informace o přípravě rozpočtu PdF MU na rok 2020.   

 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Přichází senátorka Szabó Lenhartová, přítomno je 18 senátorů a senátorek. 

 

Přichází senátorka Pšenáková, přítomno je 19 senátorů a senátorek. 

 

7) Návrh úprav volebního systému do AS PdF 

Předseda Adam: zrekapituloval dosavadní vývoj. Probírali jsme toto téma opakovaně na 

zasedání AS PdF, dále i na jednání zástupců senátů ped. fakult, zabývala se jím Legislativní 

komise a bylo k němu uskutečněno samostatné setkání. Zdá se, že AS nemá vůli pro 

razantnější změnu volebního řádu. 

Senátor Lollok: výsledně dvě navržené změny jsou spíše menší. Do návrhu se nedostalo 

explicitně téma „barevnost“ v náležitosti studentů k jednotlivým katedrám. Nepodařilo se 

vygenerovat dostatečně jednoduchou změnu, aby se toto dalo provést. Prvním návrhem je 

stanovení minimálního počtu Bc. + Mgr. studentů, aby nedošlo k dominanci doktorandů. 

Druhým návrhem pak omezení počtu platných náhradníků na 5.  

Senátor Vrubel: omezení na počet náhradníků by se nemělo vztahovat na akademické 

pracovníky, protože tam už je omezení na počet senátorů za katedru a zde by mohl vznikat 

střet.  

Senátorka Frýzová: to minimum 5 Bc. + Mgr. se vztahuje jen na volbu, nebo i na změny 

v procesu? Budou Mgr. studenti přicházet o mandát, pokud by v průběhu studia přešli do 

PhD.  

Senátorka Peloušková: navrhovala by zvýšit počet Bc. + Mgr. studentů na 6, aby měli 

vždy mírnou převahu. 

Senátor Vrubel: výsledné úpravy jsou ve výsledku velmi marginální a uvažuje, že je 

nepodpoří, aby podpořil aktuální stabilitu. 

Senátor Lollok: v principu souhlasí, že navržené změny jsou malé.  

Senátorka Lenhartová: mohli bychom využít pokusné hlasování, abychom zjistili, zda tu 

vůbec je základní podpora pro tento návrh a má tak smysl pokračovat v této diskuzi. 

 

Akademický senát neformálním hlasováním potvrdil ukončení diskuze a přesunul se rovnou 

k hlasování o usneseních. 

 

AS PdF MU podporuje návrh Legislativní komise o stanovení minimálního počtu studentů 

bakalářského či magisterského studia, na začátku volebního období, na 6. 

Pro: 5, proti: 9, zdržel se: 5. 

Usnesení nebylo přijato. 
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AS PdF MU podporuje návrh Legislativní komise o stanovení počtu platných náhradníků ve 

volebním obvodu studentů na 5. 

Pro: 1, proti: 14, zdržel se: 4. 

Usnesení nebylo přijato. 

 

8) Různé 

Senátorka Lenhartová: informovala o jednáních v AS MU v souvislosti s možným 

přesunem Farmaceutické fakulty z VFU na MUNI.  

Senátor Vrubel: co nás čeká v tomto roce zásadního? 

Předseda Adam: klasické dokumenty jako rozpočet, strategické cíle pro další rok. Nové 

volby do senátu. Zbylé akreditace. 

Děkan Němec: podrobně na tu otázku odpoví strategické cíle na další rok. Nákup 

automobilu, menza (bude se stavět v létě/na podzim až do jarního období). Stěhování 

tělocvičny. Infrastruktura pedagogické fakulty, rekonstrukce stávající tělocvičny, ateliér pro 

výtvarnou výchovu. Klimatizace v posluchárně 50 a další učebny.  

Senátorka Frýzová: končí OP VVV Pregraduál, ze kterého financujeme praxe, víme, jak 

budeme související aktivity financovat dál? 

Děkan Němec: úvazky interních mentorů není dál z čeho nahradit. Na nějaké provozní 

náklady dostaneme peníze z rektorátu.  

 

Další příspěvky k bodu Různé nebyly vzneseny.  

 

Předseda Adam poděkoval všem zúčastněným a ukončil zasedání. 

 

 

Příští zasedání senátu se bude konat 3. 3. 2020 od 14.00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

PdF.  

 

 

 

Zapsal: Karel Doleček, v Brně, dne 4. 2. 2020 

 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU, v Brně, dne 25. 2. 2020 

 

 

 

 

 

 

 

 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

předseda AS PdF MU 
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Usnesení z 3. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 

 AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 3. zasedání v akademickém roce 2019/2020: 

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D. a Mgr. František Trapl 

 AS PdF MU schvaluje program 3. zasedání v akademickém roce 2019/2020 

v předloženém znění. 

 AS PdF MU schvaluje zápis z 2. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. 

 AS PdF MU schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí v doktorských studijních 

programech pro akad. rok 2020/2021. 

 AS PdF MU souhlasí, v souladu s čl. 9 Pravidel sestavování rozpočtu PdF MU pro rok 

2019, s převodem finančních prostředků ve výši, která přesahuje povolený limit pro 

převod prostředků do roku 2020, a to u Katedry ruského jazyka a literatury. 

 AS PdF MU zvolil Mgr. Janu Ovčáčkovou za členku Komise pro záležitosti doktorského 

studia. 

 AS PdF MU projednal informace o přípravě rozpočtu PdF MU na rok 2020.   

 AS PdF MU podporuje navržené změny volebního systému do AS PdF dle přílohy. 

 

 

 

 


